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P r o t o k ó ł  Nr XXIV/20 

 

 s e s j i Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 7 grudnia 2020 roku, w trybie zdalnym  pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Pkt 1 

 

Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI – otworzył  XXIV  zwyczajną 

sesję Rady Miasta Działdowo. 

Poinformował, że Sesja odbywa się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość. Rady Miasta  będzie obradować w  zdalnym trybie, zgodnie z  art.15zzx ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych  

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 21 radnych . 

Przewodniczący Rady powitał i pozdrowił   radnych  Gminy Miasto Działdowo, a następnie 

sprawdził łączność i obecność radnych w zdalnych obradach. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji zdalnej uczestniczy 20 radnych. 

Stwierdził prawomocność obrad, rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Przewodniczący powitał uczestniczących w zdalnej sesji:  

Burmistrz Miasta - Pana Grzegorza MROWIŃSKIEGO,  Zastępcę Burmistrza Miasta 

Pana Andrzeja WIŚNIEWSKIEGO, Skarbnik Miasta Panią Beatę SZYDŁOWSKĄ – 

ANACZKOWSKĄ, Radcę prawnego Urzędu Miasta Pana Jakuba ZIĘTEGO. 

 

Przewodniczący Rady powitał i pozdrowił  serdecznie  wszystkich uczestniczących w zdalnej 

sesji Rady Miasta  i  oglądających   dzisiejsze obrady   za pośrednictwem Internetu.  

 

Ad. pkt 2 

 

Zmiany porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy są wnioski w sprawie zmiany  

przedłożonego dziennego porządku obrad?  
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Pan  Grzegorz MROWIŃSKI  - Burmistrz Miasta - zgłosił wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad dodatkowego projektu uchwały – podjęcie uchwały w sprawie: zbycia 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej   

i Mieszkaniowej Spółka   z o. o. w Działdowie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  wniosek Pana Burmistrza o zmianę porządku 

sesji. Poinformował, że projekt uchwały zostanie dodany  po punkcie 25, jako  punkt  26              

w brzmieniu: „26. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka   

z o.o. w Działdowie. 

Tym samym dotychczasowe punkty  26-27 staną się odpowiednio punktami 27-28.  

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne. 

 

Rada jednogłośnie  – 20 głosami „za” przyjęła zgłoszony wniosek. 

(Protokół z przeprowadzonego  głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie ze zmienionym 

porządkiem sesji uwzględniającym przegłosowaną zmianę. 

 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z   XXIII sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-2030”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi.  
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12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/39/19 Rady Miasta Działdowo z dnia 21 

lutego 2019 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane 

z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy Pl. 1 Maja w Działdowie.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1808/2) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1810/2) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1811/2 

i nr 1786) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1812) 

19. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia lokalnych standardów 

urbanistycznych dla inwestycji mieszkaniowych na terenie miasta Działdowo.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gminy-Miasta Działdowo i Gminy Działdowo przy realizacji 

zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Działdowo. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania kandydata do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo 

na kadencję 2020-2023. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2020-

2023. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej 

nr 1 z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Króla Władysława Jagiełły w Działdowie. 

24. Informacja w sprawie podatku rolnego i leśnego na 2021 rok. 

25. Informacja z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych składanych przez osoby zobowiązane 

do ich złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z o. o. w Działdowie.  

27.  Wolne wnioski i informacje. 

28. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3 

 

Przyjęcie protokołu z XXIII sesji. 
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 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół XXIII sesji został sporządzony                

i został państwu radnym przesłany drogą elektroniczną na skrzynki e-mailowe. W związku            

z tym każdy radny mógł zapoznać się z protokołem. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołu?  

Uwag  do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu XXIII sesji bez odczytania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne w sprawie przyjęcia protokołu 

z XXIII sesji Rady Miasta. 

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” przyjęła protokół  XXIII sesji rady Miasta Działdowo. 

(Protokół z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie obejmuje okres od 30 września 

2020 r. do 7 grudnia 2020 r. Przewodniczący odczytał sprawozdanie: 

1. Dnia 30 września 2020 r. – do Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęła interpelacja 

złożona przez Radnego Patryka Piekarskiego dotycząca przebudowy przejścia dla pieszych          

i wybudowania przejścia podwyższonego (skrzyżowanie ulic Polnej i Żytniej) oraz 

zamontowania  barierek odgradzających chodnik na wprost kończącej się ul. Żytniej. 

Interpelacja została przekazana Burmistrzowi Miasta. Została zamieszczona na BIP-ie, na 

stronie Internetowej miasta oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń w UM.   

Dnia 14 października 2020 r. – Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na złożoną interpelację. 

2. Dnia 1 października 2020 r. – wystosowałem pismo do Prezesa Sądu Okręgowego                   

w Elblągu informujące o nieprzeprowadzeniu wyborów uzupełniających na ławników 

sądowych, ponieważ zgłoszony kandydat nie spełniał wymogów określonych w art. 158 § pkt 

2) ustawy - Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

3. Dnia 5 października  2020 r. – do Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęła interpelacja 

złożona przez Radnego Adama Szczypińskiego dot. udzielenia informacji odnośnie  

planowanej przez firmę Heinz-Glas Działdowo modernizacji zakładu.   
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Interpelacja została przekazana Burmistrzowi Miasta. Została zamieszczona na BIP -ie, na 

stronie Internetowej miasta oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń w UM. 

Dnia 16 października 2020 r. Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na interpelację. 

4. Dnia 7 października 2020 r.  – wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze  Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego  PN.4131.361.2020 do uchwały Nr XXI/193/20  Rady Miasta Działdowo z dnia 

31 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia zasad przenoszenia własności przyległych 

nieruchomości gruntowych lub ich części, które wraz z dotychczas wydzielonymi działkami 

gruntu będą spełniać wymogi działki budowlanej z zastosowaniem bonifikaty w części 

dotyczącej §1, §2, §3 oraz §4 ust.3. 

Rozstrzygnięcie nadzorcze przesłano radnym drogą elektroniczną w dniu 16.10.2020 r. 

5.  Dnia 13 października  2020 r. – wpłynęło pismo od Starosty Działdowskiego przekazujące 

wg właściwości złożony przez P. Elenę Czajkauskas wniosek z prośbą o rozważenie możliwości 

osiedlenia rodziny Czajkauskas  na terenie gminy miejskiej Działdowo.   

Pismo (wniosek) przekazałem w dniu 16.10.2020 r.  Burmistrzowi Miasta  z adnotacją                  

o przedstawienie stanowiska w sprawie wniosku i ewentualne przygotowanie projektu uchwały. 

Dnia 12.11.2020 r. – pismem znak GKW.7140.46.2020 – Burmistrz Miasta przedstawił 

stanowisko  w sprawie złożonego wniosku. 

Dnia 13.11.2020 r.- wystosowałem pismo do zainteresowanej. 

6. Dnia 14 października  2020 r. - Zarząd Dróg Wojewódzkich Rejon Dróg Wojewódzkich      

w Nidzicy złożył wniosek o zniesienie statusu pomnika przyrody z drzew przydrożnych (1szt.  

Wniosek Zarządu Dróg Wojewódzkich przekazałem Burmistrzowi Miasta w dniu 16.10.2020r  

7. Dnia 21 października 2020 r. –  dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                   

w Działdowie przekazała protokół z przeprowadzonych konsultacji społecznych projektu 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-

2030. 

8. Dnia 22 października  2020 r. – Naczelnik Urzędu Skarbowego w Nidzicy przekazał 

informację  z analizy oświadczenia majątkowego złożonego przez pana Patryka Kozłowskiego 

– dyrektora Muzeum Pogranicza w Działdowie (nie stwierdzono nieprawidłowości)   

9. Dnia 27 października  2020 r. –  do Rady Miasta Działdowo przekazano podanie dotyczące 

zgłoszenia „rażącego naruszenia obowiązujących przepisów Kodeksu rodzinnego                            

i opiekuńczego oraz obowiązującego Prawa oświatowego przez Dyrekcję Szkoły Podstawowej 

nr 1 z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Króla Władysława Jagiełły w Działdowie”. 

Dnia 2 listopada 2020 r. -  przekazałem zgłoszenie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji         

w celu wstępnego rozpatrzenia. 
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10. Dnia 28 października 2020 r. – Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie przekazał 

informację w zakresie weryfikacji oświadczeń o stanie majątkowym osób wymienionych w art. 

24h ust. 1 i 5 ustawy o samorządzie gminnym, zobowiązanych do ich złożenia Burmistrzowi 

Miasta Działdowo.  

11.Dnia 30 października 2020 r. – Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie przekazał 

informację w zakresie weryfikacji oświadczeń majątkowych osób wymienionych w art. 24h 

ust. 1,4 i 5 ustawy  o samorządzie gminnym tj. Burmistrza Miasta i Przewodniczącego Rady 

Miasta. 

12. Dnia 30 października 2020 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przekazał informację                 

z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych składanych przez osoby obowiązane do ich 

złożenia na podstawie art. 24h ust. 3 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym. 

13. Dnia 30 października 2020 r. – przedstawiłem informację z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych  złożonych przez radnych za 2019 rok zgodnie z art. 24h ust. 2 ustawy                         

o samorządzie gminnym. 

14. Dnia 2 listopada 2020 r. – Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie przekazał 

informację  w zakresie weryfikacji oświadczeń majątkowych osób wymienionych w art. 24h 

ust. 1 i 4 ustawy   o samorządzie gminnym, zobowiązanych do ich złożenia Przewodniczącemu 

Rady Miasta. 

15. Dnia 2 listopada 2020 r. – złożyłem Informację uzupełniającą do informacji 

Przewodniczącego Rady Miasta z dnia 30 października 2020 r. z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych za 2019 rok. 

Dnia 2 listopada 2020 r. – wystosowałem pisma do radnych, u których Urząd Skarbowy 

stwierdził nieprawidłowości  w oświadczeniach o złożenie korekty oświadczenia majątkowego, 

bądź dołączenie brakujących dokumentów.   

Dnia 9 listopada 2020 r. – przesłałem do Urzędu Skarbowego w Działdowie złożone przez 

radnych korekty oświadczeń majątkowych 

16. Dnia 5 listopada 2020 r. – Kierownik Zespołu Kontrolnego Komisji Rewizyjnej przekazał 

Protokół kontroli działalności Pełnomocnika Burmistrza ds. Uzależnień w 2019 roku.  

17. Dnia 9 listopada 2020 r. – Burmistrz Miasta Działdowo wystąpił z wnioskiem o zwołanie 

sesji Rady Miasta Działdowo.  

XXIII nadzwyczajną Sesję Rady Miasta Działdowo zwołałem na dzień 16 listopada 2020 r.  

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. 

18. Dnia 12 listopada 2020 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył Zarządzenie Nr 

109/20 z dnia 12 listopada 2020 r. w sprawie: projektu uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy-Miasto na lata 2021-2030. 
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Dnia 16 listopada 2020 r. - projekt WPF na lata 2021-2030 przesłano radnym drogą 

elektroniczną  

19. Dnia 12 listopada 2020 r. - Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył Zarządzenie Nr 110/20 

z dnia 12 listopada 2020 roku w sprawie: projektu budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 

2021. 

Dnia 16 listopada 2020 r. – projekt budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021 przesłano 

radnym drogą elektroniczną. 

20. Dnia 26 listopada 2020 r. – Za-ca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przekazał projekt uchwały Rady Miasta w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej nr 1 z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Króla Władysława Jagiełły               

w Działdowie. 

Dziękuję! 

 

Ad. pkt 5 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie: 

Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, 

 zanim przejdę do zasadniczej części mojego sprawozdania pragnę przypomnieć                      

i jednocześnie poinformować, że: 

na XXIII sesji Rady Miasta Działdowo odbytej w dniu 16 listopada 2020 roku  nie złożyłem 

sprawozdania ze swej działalności z formalnych (statutowych) względów  –  była to sesja 

nadzwyczajna, która w swym porządku obrad nie musiała zawierać takiego punktu do 

zrealizowania; 

ostatnią odbytą sesją zwyczajną Rady Miasta Działdowo, na której składałem sprawozdanie ze 

swej działalności była sesja odbyta w dniu 30 września 2020 r. 

 w tym stanie rzeczy niniejsze sprawozdanie składam, poczynając od dnia                          

30 września 2020 roku i tak: 

jako organ wykonawczy, w okresie sprawozdawczym wydałem 29 zarządzeń                              

o numerach: 85-113/2020. 



8 

 

W/w. zarządzenia zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta 

Działdowo.  

Realizacja uchwał Rady Miasta przedstawia się następująco: 

Rada Miasta na sesjach odbytych w dniach: 30 września i 16 listopada 2020 roku podjęła 

łącznie 5 uchwał, w tym (odpowiednio) - 4 o numerach: XXII/194-197/20    oraz 1 o numerze: 

XXIII/198/20; 

- wszystkie omawiane uchwały podjęte przez Radę zostały doręczone w ustawowym terminie 

organowi nadzoru, tj. Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu; 

- spośród przekazanych 5 uchwał Wojewodzie 3 (trzy) z nich, w tym: 

− 2 (dwie) z 30 września 2020 roku o numerach XXII/194/20 i 195/20 w sprawie 

(odpowiednio): 

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2020-

2030,   

− zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2020 

− 1 (jedna) z 16 listopada 2020 roku o numerze XXIII/198/20 w sprawie zmian                       

w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2020, 

przekazano także wg właściwości Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie; 

- 2 (dwie) uchwały, jako akta prawa miejscowego, w tym: 

− 1 (jedna) z dnia 30 września 2020 roku o numerze XXII/195/20 w sprawie zmian                

w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2020, 

− 1 (jedna) z dnia 16 listopada 2020 roku o numerze XXIII/198/20 sprawie zmian                     

w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2020 

zostały przekazane Wojewodzie do ogłoszenia w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym, 

otrzymując urzędowe poświadczenia odbioru. 

Wyżej wymienione uchwały zostały ogłoszone w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym                   

z 2020 roku, pod pozycjami odpowiednio: 3975, 4626; 

- uchwały objęte niniejszym sprawozdaniem zostały: 

− skierowane do wiadomości i realizacji (wykonania) do podmiotów, których zakres 

uregulowań dotyczył; 

− zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Działdowo. 

 Ponadto chciałbym poinformować, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski dnia                        

2 października 2020 roku wydał rozstrzygnięcie nadzorcze i stwierdził nieważność uchwały Nr 

XXI/193/20 z dnia 31 sierpnia 2020 roku w sprawie określenia zasad przenoszenia własności 

przyległych nieruchomości gruntowych lub ich części, które wraz z dotychczas wydzielonymi 

działkami gruntu będą spełniać wymogi działki budowlanej z zastosowaniem bonifikaty w 
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części dotyczącej § 1, § 2, § 3 oraz § 4 ust. 3.  W takiej sytuacji, pomimo usterek (uchybień) 

prawnych, następuje jednak publikacja uchwały w Dzienniku Urzędowym. Publikacja uchwały 

nastąpiła w Dzienniku Urzędowym pod pozycją 4037, zaś rozstrzygnięcia nadzorczego pod 

pozycją 4038. 

Dziękuję za uwagę! 

 

Ad. pkt 6 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych  i  

stowarzyszenia gmin. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta poinformował, że w związku                    

z pandemią ograniczone są spotkania związków międzygminnych. Dnia 3 listopada 2020 r. 

odbyło się posiedzenie Zarządu Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” oraz  

posiedzenia Zgromadzenia EZG „Działdowszczyzna” ale nie uczestniczył  w posiedzeniu 

ponieważ był   w tym czasie w izolacji. Burmistrz poinformował, że wcześniej oddał swój głos 

drogą korespondencyjną, „za” przyjęciem uchwał. 

Zarząd EZG „Działdowszczyzna” podjął na swoim posiedzeniu trzy uchwały: w sprawie  

pełnienia zarządu nad instalacją stacja przeładunkowa odpadów wraz z sortownią                           

w Działdowie, uchwała w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Związku  na lata 2021-

2030, oraz uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na 2021 rok. W tym samym dniu  na 

posiedzeniu Zgromadzenia EZG  podjęto cztery uchwały: była to uchwała  w sprawie 

wspomnianej już WPF, a także w sprawie zmiany w budżecie Związku na  rok 2020 oraz 

ustalenia stawek opłat za przyjmowanie odpadów do instalacji komunalnych sortowni                  

w Działdowie a także przyjmowanie odpadów do instalacji komunalnej kompostowni                   

w Zakrzewie w gminie Działdowo. 

Pozostałe związki międzygminne nie obradowały. 

Dziękuję! 

 

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjny. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta 

o przedstawienie sprawozdań.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury pani Wanda MILEWSKA-   

poinformowała, że dnia 2 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie uchwalenia rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi. Pozytywna opinię Komisji uzyskał również 

projekt budżetu miasta na  2021 rok w zakresie działania Komisji czyli oświaty i kultury.   

Dziękuję! 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska pan Jerzy CYBULSKI- 

poinformował, że Komisja obradowała dwukrotnie tj. 29 września, na posiedzeniu pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowała dwa projekty uchwał: w sprawie zbycia nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej na rzecz PGK i M Spółka z o.o. w Działdowie. Na posiedzeniu dnia 30 

listopada Komisja jednogłośnie zaopiniowała następujące projekty uchwał: w sprawie 

określenia lokalnych standardów urbanistycznych dla inwestycji mieszkaniowych na terenie 

miasta Działdowo, w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania Gminy-Miasta Działdowo i Gminy Działdowo przy realizacji 

zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Działdowo, w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy Pl. 1 Maja        

w Działdowie, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo – dotyczy działki 

nr 1808/2, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo – dotyczy działki 

nr 1810/2, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo – dotyczy działek 

nr 1811/2 i 1786, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo – dotyczy działki 

nr 1812. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu w zakresie działania Komisji Gospodarki    

i Ochrony Środowiska.  

Dziękuję bardzo! 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów pan Adam SZCZYPIŃSKI -  

poinformował, że Komisja od 30 września do 6 grudnia odbyła dwa posiedzenia                                

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. Obradowała w zdalnym trybie, 

mianowicie 16 listopada i 4 grudnia 2020 r. Na posiedzeniu w dniu 16 listopada Komisja 

Budżetu i Finansów jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2020. Na 

posiedzeniu w dniu 4 grudnia  br. komisja również jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie 



11 

 

zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta: w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości, w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2021-2030, w sprawie wydania opinii ostatecznej o projekcie budżetu 

Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021, po analizie opinii i wniosków pozostałych komisji rady. 

Ponadto na przedmiotowym posiedzeniu Komisja przyjęła informację w sprawie podatku 

rolnego i leśnego na rok 2021. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pan Andrzej 

PRZYBYSZEWSKI – poinformował, że posiedzenie Komisji odbyło się 30 listopada br. Na 

posiedzeniu tym, Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Miasta w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. Projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025, w sprawie przyjęcia  „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-2030”. 

Projekt uchwały Rady Miasta  w sprawie zmiany uchwały Nr IV/39/19 Rady Miasta Działdowo 

z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. Projekt uchwały 

w sprawie powołania Rady Seniorów na kadencję 2020-2023. Projekt uchwały budżetu miasta 

na 2021 rok w zakresie działania Komisji. Komisja 8 głosami „za” i przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wskazania kandydata do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2020-2023. 

Komisja wskazała do składu Rady Seniorów kandydata pana Jerzego Giezka. 

Dziękuję bardzo za uwagę!  

Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, Turystyki i Rekreacji pan Leszek 

GOŁĘBIEWSKI – poinformował, że w okresie między sesjami odbyło się jedno posiedzenie 

Komisji w dniu 2 grudnia 2020 r w trybie zdalnym. Na posiedzeniu przyjęto jednogłośnie 

protokół z poprzedniego posiedzenia jak również jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie 

Komisja zaopiniowała projekt budżetu miasta na 2021 rok  w zakresie działania Komisji. 

Dziękuję!  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Patryk PIEKARSKI -  poinformował, że             

w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna obradowała raz, miało to miejsce 30 września 

tuż po sesji Rady Miasta. Podczas posiedzenia radni należący do Komisji wybrali Zespół do 

przeprowadzenia kontroli działalności Pełnomocnika Burmistrza ds. Uzależnień w 2019 roku. 
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W zespole znaleźli się Adam Szczypiński – Kierownik Zespołu oraz Jerzy Cybulski – członek 

Zespołu. To był jeden punkt posiedzenia Komisji. 

Dziękuję! 

  Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pan Leszek SOSNÓWKA – 

poinformował, że  w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym 

rozpatrywano skargę na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 w Działdowie.  

Dziękuję! 

 Przewodniczący komisji doraźnej statutowej pan Zbigniew KOCIELA -  

poinformował, iż mimo zapowiedzi, że komisja rozpocznie swoje prace, a biorąc pod uwagę 

bezpieczeństwo i higienę w Urzędzie Miasta, nie rozpoczęła czynności, które były 

zapowiadane. Jednak w najbliższym czasie do końca roku przewiduje chociaż jedno spotkanie 

dotyczące prac programu Komisji, i z początkiem roku jak najszybciej dokonać formalności,    

o których mówiliśmy, zapowiadaliśmy. 

Dziękuję! 

 

Ad. pkt 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminny Program 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok znajduje się w załączniku do uchwały. Ewentualne pytania 

dotyczące programu można kierować do obecnej na sesji pani Jolanty Działak- Pełnomocnika 

Burmistrza ds. Uzależnień w toku dyskusji. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Nie było chętnych do dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie jawne imienne projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                       

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2021 rok w brzmieniu przedłożonym państwu radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie - 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

(radna pani Aleksandra Korzeniewska nie głosowała- utraciła łączność) 
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nr XXIV/199/20 

 

 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania  imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2021-2030”. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego i uzyskał pozytywną opinię.  

Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-

2030 znajduje się w załączniku do uchwały. 

Przewodniczący Rady powitał na sesji panią Małgorzatę Rochoń Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Działdowie i poprosił o przedstawienie Radzie Miasta głównych założeń 

Strategii. 

 Pani Małgorzata ROCHOŃ – poinformowała, że obowiązek opracowania i realizacji 

gminnej strategii wynika z art. 17 ust. 1 pkt 1 ustawy o pomocy społecznej. Cele strategii 

wynikają wprost z zebranych danych zastanych do końca 2019 r. Założenia strategii 

rozwiązywania problemów społecznych, podzielono te założenia na trzy kategorie: 

społeczność, rodzinę, mieszkańców. Cele strategiczne przedstawiają się następująco: priorytet 

pierwszy – zaradność życiowa i aktywność zawodowa mieszkańców. Mamy tu cel wzmacnianie 

kompetencji służące efektywnemu wypełnianiu ról rodzinnych i zawodowych. w tym 

priorytecie przewidziane są trzy cele operacyjne takie jak rozwijanie wiedzy, aktywności  

zawodowej mieszkańców w szczególności osób i grup doświadczających barier na rynku pracy, 

a także zapewnienie pomocy osobom i rodzinom dostępu do podstawowych dóbr i zasobów. 

Kolejny priorytet to funkcjonowanie rodzin – cel strategiczny to wzmacnianie rodzin                    
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w wypełnianiu ich podstawowych funkcji w szczególności opiekuńczo-wychowawczych. Cel 

ten zawiera również cele operacyjne takie jak wzrost kompetencji rodziców i opiekunów             

w  zakresie opieki i wychowania dzieci. Zmniejszenie częstotliwości występowania dysfunkcji 

w rodzinach. Wszystkie te cele zawierają kierunki działań, które są bardzo szczegółowo 

rozpisane w Strategii. Kolejny priorytet to włączenie społeczne osób starszych, 

niepełnosprawnych i chorujących. Cel strategiczny to poprawa warunków jakości życia osób 

starszych, niepełnosprawnych oraz chorujących. Tutaj mówi się o zwiększeniu aktywności 

osób starszych, niepełnosprawnych w różnych sferach życia, zmniejszeniu poczucia izolacji, 

osamotnienia osób starszych, niepełnosprawnych i chorujących. A także o zapewnieniu  

dostępu osób o ograniczonej samodzielności do wysokiej jakości form opieki oraz wsparcia. 

Kolejny priorytet to przeciwdziałanie i ograniczanie skali dysfunkcji społecznych. Mówimy tu 

o celach operacyjnych takich jak: zwiększanie świadomości i wrażliwości społecznej                     

w obszarze zjawisk dysfunkcyjnych, zapewnienie osobom i rodzinom doświadczających 

dysfunkcji lub nimi zagrożonych dostępu do bezpośredniego specjalistycznego wsparcia. 

Priorytet piąty to zintegrowana i aktywna społeczność lokalna, czyli tworzenie warunków 

rozwoju aktywności i integracji lokalnej społeczności na rzecz dobra wspólnego i wsparcia 

osób w trudnej sytuacji. Tu przede wszystkim mówimy o zwiększeniu potencjału mieszkańców 

w działaniach służących lokalnej społeczności, o wsparciu oddolnej aktywności na rzecz 

rozwiązywania problemów społecznych, o wzroście poziomu  partycypacji obywatelskiej 

mieszkańców. Strategia oczywiście będzie monitorowana i ewaluowana. Monitoring Strategii 

przewidziany jest rok rocznie. Natomiast pierwsza ewaluacja Strategii przewidziana jest              

w 2025 r. Z racji tego, że Strategia przyjmowana jest w określonej  sytuacji epidemicznej, 

szczególnie tutaj będzie trzeba zwrócić uwagę na monitoring, gdyż przyjęte cele, z uwagi na 

być może na jeszcze różne  nieprzewidziane skutki, mogą ulegać zmianom.  

Dziękuję! 

 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję      

i poddał pod głosowanie jawne imienne  projekt uchwały. 

 

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za”  podjęła uchwałę 

nr XXIV/200/20 

 

 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy-Miasto Działdowo 

na lata 2021-2030” (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
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(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                            

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025”. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały pozytywnie  zaopiniowała  Komisja Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. Program jest załącznikiem do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił  panią Małgorzatę Rochoń Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Działdowie  o krótkie zreferowanie projektu uchwały. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – poinformowała, że Program Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie wynika wprost z obowiązku ustawy           

o przeciwdziałaniu  przemocy w rodzinie. Jeśli chodzi o program ustalono cel główny 

programu, który brzmi: „zmniejszenie skali zjawiska przemocy w rodzinie oraz zwiększenie 

skuteczności działań podejmowanych w obszarze przeciwdziałania przemocy w rodzinie            

w Gminie-Miasto Działdowo”. Aby zrealizować ten cel główny będzie  trzeba zrealizować cele 

szczegółowe. Cele szczegółowe zostały podzielone na trzy bloki. Pierwszy z nich to 

zwiększenie świadomości i wrażliwości społecznej w zakresie przeciwdziałania przemocy        

w rodzinie. Cele mają określone własne działanie takie jak min. prowadzenie kampanii 

lokalnych, promowanie mediacji rodzinnych i sposobu rozwiązywania konfliktów w rodzinie, 

realizacja programów edukacyjnych wspierających w zakresie zapobiegania przemocy. 

Cel drugi to wzrost dostępności pomocy i ochrony ofiar przemocy w rodzinie oraz efektywność 

oddziaływań względem sprawców. Cel trzeci szczegółowy to rozwój potencjału u osób, 

instytucji i podmiotów zaangażowanych w przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. Rozwój 

potencjału tych osób i instytucji. 

Program będzie rok rocznie monitorowany i ewaluowany. Jeśli chodzi o samo zapobieganie         

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, to oczywiście głównym celem działań jest procedura 

Niebieskiej Karty, która jest realizowana przy współudziale wielu służb w naszym mieście, 

przez Zespół Interdyscyplinarny powołany Zarządzeniem Burmistrza Miasta Działdowo.           

W skład tego Zespołu i walki z przemocą w rodzinie włączają się wiele służb min. pomoc 

społeczna, oświata, służba zdrowia, Gminna Komisja Rozwiazywania Problemów 
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Alkoholowych czy Policja. Z danych statystycznych wynika, że skala zjawiska przemocy nie 

obserwujemy jakiegoś wzrostu. Natomiast trudno oczywiście przewidzieć skutki tej sytuacji 

obecnie społecznej jakie w przyszłości będą jej rozmiary i czy w ogóle nastąpią. Program 

będzie monitorowany i ewaluowany przez MOPS i w przypadku potrzeby może być on 

zmieniany. 

Dziękuję!   

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję      

i poddał pod głosowanie jawne imienne  projekt uchwały. 

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/201/20 

 

w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025” (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 11. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała  Komisja Oświaty i Kultury. 

Roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2021 rok znajduje się                

w załączniku do projektu uchwały. Ten projekt był szeroko omawiany na Komisji Oświaty            

i Kultury. Ewentualne pytania dotyczące tego programu proszę kierować do obecnej na sesji 

pani Koordynator Centrum Aktywności Organizacji Pozarządowych pani Katarzyny Janke. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Stanisław CZECZOT – chciałbym zgłosić poprawkę: w planie jest zapis 

„Organizacja II edycji festiwalu chóralnego młodzieży dzieci mają głos” a to będzie III edycja. 

Mały szczegół, może przeoczenie. 
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Pani Katarzyna JANKE – wyjaśniła, że w rocznym programie współpracy nie ma tego 

punktu, to jest w budżecie miasta już. To jest poprawka do budżetu. 

Radny pan Stanisław CZECZOT – myślałem, że pani Katarzyny Janke nie ma, chciałem 

tylko poinformować. Dziękuję!   

 Nie było więcej chętnych do dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały. 

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/202/20 

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

(uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę /godz. 1100 / 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXIV sesji Rady Miasta Działdowo 

/godz. 1115 / 

 

Ad. pkt 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały wraz z tabelą  proponowanych przez Burmistrza  Miasta stawek podatku, 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony          

w materiałach sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów,  dostał  pozytywną opinię 

o projekcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił panią Annę Wilamowską Kierownik Referatu podatków               

o  zreferowanie projektu omawianej uchwały. 

 Pani Anna WILAMOWSKA – poinformowała, że został przedłożony projekt uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. W uchwale zrealizowano 

obowiązek, wynikający z art. 5 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, zgodnie                 

z którym rada gminy określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od nieruchomości. 

Stawki nie mogą przekroczyć górnych stawek kwotowych podatku ogłoszonych przez 
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właściwego ministra ds. finansów publicznych. Stawki maksymalne na rok 2021 w stosunku 

do stawek maksymalnych na rok 2020 wzrosły o 3,9%. Propozycją Burmistrza stawki podatku 

od przyszłego roku wynosiłyby: 

od gruntów: 

- związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej  0,94 zł , 

- pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi  4,80 

zł,  

- od gruntów pozostałych  0,47 zł, 

- od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji  3,15 zł,  

- od budynków lub ich części: mieszkalnych   0,78 zł , 

- od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej  23,60 zł,  

 -od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym 11,56 zł, 

 - od budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 4,78 zł,  

 - od budynków pozostałych 7,28 zł, 

 - od budowli 2%. 

Planowany wzrost dochodów to kwota 351 586 zł. Skutki obniżenia górnych stawek 

kwotowych, to kwota  597 541 zł. 

Dziękuję bardzo! 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

w materiałach na sesję. 

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXIV/203/20 

 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (uchwała stanowi załącznik 

do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 13 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/39/19 Rady Miasta Działdowo z dnia 21 

lutego 2019 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                     

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że są propozycje wprowadzenia autopoprawek. 

Przewodniczący poprosił pana Krystiana Chylińskiego Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego o wyjaśnienia. 

Pan Krystian CHYLIŃSKI – zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na 

wykreśleniu z § 1 słów: „określa stawki opłat pobieranych za zajęcie pasa drogowego dróg” , 

w związku z tą poprawką § 1 otrzyma brzmienie: „Wprowadza się zmiany w uchwale Nr 

IV/39/19 Rady Miasta Działdowo z dnia 21 lutego 2019 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty 

za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochrona dróg w ten sposób, że:”, w dalszej części uchwała się nie zmienia  w § 

1. Druga autopoprawka dotyczy § 2, który otrzyma brzmienie: „Wykonanie uchwały powierza 

się Burmistrzowi Miasta Działdowo”, zamiast w Działdowie jak jest obecnie. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady poinformował, że ewentualne pytania dotyczące projektu 

uchwały w czasie dyskusji  kierować do pan Krystiana  Chylińskiego Naczelnika Wydziału. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Patryk PIEKARSKI – zwrócił się z zapytaniem do pana Naczelnika  jakie 

do tej pory były stawki? Ile wynosi ta obniżka? 

Pan Krystian CHYLIŃSKI – wyjaśnił, że zmianie ulegają opłaty za umieszczenie 

reklam w pasie drogowym, które dotychczas wynosiły one, jeżeli były umieszczone na ścianach 

obiektów budowlanych - 4 zł, po zmianie będzie - 2 zł. Natomiast w innych miejscach też było 

dotychczas  - 4 zł, po zmianie będzie - 2 zł. To tyle w pozostałym zakresie uchwała nie ulega 

zmianie. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz – dodał, że to jest stawka dzienna, jest to 4 zł 

za 1m2 powierzchni umieszczonej w pasie drogowym., 4 zł za m2 obniżony do 2 zł. Nie 

wszystkie reklamy są na budynkach. Chodzi o te reklamy, które są umieszczone na budynkach, 

których ściana frontowa jest posadowiona na granicy pasa drogowego i ta reklama musi 

przestrzennie wchodzić nad pas drogowy. To są reklamy albo powieszone prostopadle do 
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budynku, albo są to reklamy kasetonowe, które wystają poza granice nieruchomości i wchodzą 

w pas drogowy. 

Dziękuję! 

Nikt więcej nie zgłosił głosu w dyskusji, w związku z tym Przewodniczący  zamknął dyskusję  

i poddał pod głosowanie jawne imienne  zgłoszonych autopoprawek. 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” – przyjęła zgłoszone autopoprawki. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały             

w brzmieniu przedłożonym w materiałach na sesję  wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXIV/204/20 

 

w sprawie zmiany uchwały Nr IV/39/19 Rady Miasta Działdowo z dnia 21 lutego 2019 r.                     

w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, 

przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 14 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy Pl. 1 Maja w Działdowie 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach  sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Proponuję by ewentualne pytania dotyczące tego  projektu uchwały kierować w toku dyskusji 

do pana Stanisława Dobrackiego- Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej                             

i Planowania Inwestycji. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym                     

w materiałach na sesję. 
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 Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXIV/205/20 

 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy Pl. 1 

Maja w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 15 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1808/2) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że podobnych 

uchwał z działkami będzie kilka w związku z tym poprosi  pana Stanisława Dobrackiego by 

przedstawił wszystkie sprawy związane z projektami tych uchwał dotyczący tego terenu. 

Później będziemy głosować  kolejno wszystkie uchwały. 

Projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu 

radnym przedłożony w materiałach na sesję. 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodniczący poprosił pana Stanisława Dobrackiego - Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Planowania Inwestycji o omówienie projektu uchwały. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – poinformował, że będą to  cztery uchwały w kolejności 

punktów od nr 15 do 18. Chcemy zakupić 5 działek w obszarze, gdzie ma powstać zbiornik 

retencyjny, dotyczy to zagospodarowania terenu między Kanałem Młyńskim a ulicą Mławską. 

Łączna powierzchnia tych działek to 10738 m2, tych uchwał ma być cztery, ponieważ z różnymi 

właścicielami będziemy rozmawiać. Działki te, są o różnej wartości o różnych m2 czyli 

powierzchni, dlatego te uchwały musza być osobno podejmowane. Działki (4) położone są 

wzdłuż ulicy Mławskiej praktycznie przy samym pasie drogowym oraz jedna działka podłużna 

prowadząca aż do drogi przy Kanale Młyńskim.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym  Przewodniczący zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

w materiałach na sesję. 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 
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nr XXIV/206/20 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1808/2) (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 16 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1810/2) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Wyjaśnienia dotyczące tych działek przedstawił  już pan Naczelnik Wydziału. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym                      

w materiałach na sesję. 

   

Rada jednogłośnie - 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/207/20 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1810/2) (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 17 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1811/2  

i nr 1786) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym                      

w materiałach na sesję. 

   

Rada jednogłośnie - 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/208/20 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1811/2 i nr 1786) (uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 18 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1812) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – zwrócił się z zapytaniem czy te działki, to będzie 

dopiero negocjacja w sprawie cen, czy już wiadomo za ile kupimy. 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że wstępne negocjacje były 

przeprowadzone nawet kilka lat temu. Większość z tych państwa zgodziła się trzymać tych 

ustalonych kwot, aczkolwiek nabycie następuje na podstawie wyceny sporządzonej przez  

biegłego rzeczoznawcę, który ocenia wartość każdej działki indywidualnie. Pomimo tego 

operatu szacunkowego istnieje także możliwość negocjowania ceny. To co my 

wynegocjowaliśmy są to ceny  od 15 do maksymalnie 46 zł  za m2 czyli są to ceny jak za łąki. 

Cena 46 zł dotyczy tylko najbardziej atrakcyjnej działki. Pozostałe to kwota  około 30 zł i jedna 

najmniej atrakcyjna działka to naście zł za m2. Takie są wstępne ustalenia, zobaczymy jak to 

zostanie wycenione przez biegłego rzeczoznawcę. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

w materiałach na sesję. 

   

Rada jednogłośnie - 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/209/20 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( działka nr 1812) (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 19 

  

Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia lokalnych standardów 

urbanistycznych dla inwestycji mieszkaniowych na terenie miasta Działdowo.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych aby ewentualne pytania w toku dyskusji 

kierować do pana Naczelnika Dobrackiego  lub do pana Burmistrza. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Przewodniczący poprosił pana Stanisława Dobrackiego - Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Planowania Inwestycji o omówienie projektu uchwały. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału – poinformował, że w uchwale z dnia 

15 listopada 2018 r. zmieniamy § 4 ust. 2, który  otrzymuje brzmienie: „Określa się wskaźnik 

1,35 miejsc parkingowych dla samochodów osobowych na lokal mieszkalny, niezbędnych do 

obsługi realizowanej inwestycji mieszkaniowej w zabudowie wielorodzinnej”. Jest to jedyna 

zmiana, którą chcemy podjąć ze względu na wniosek deweloperów, którzy wznoszą już obiekt 

wielorodzinny przy ulicy Korczaka. Niemniej przepis ten 1,35 będzie obowiązywał na terenie 

całego miasta i wszyscy deweloperzy i my czy PGKiM, kto będzie chciał budować budynki 

wielorodzinne to będzie obowiązywało. Wcześniej ten zapis był 1,5 miejsca, teraz delikatnie 

obniżamy do 1,35 gdyż  wcześniejszy był zbyt rygorystyczny, zbyt ostry.  

 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

w materiałach na sesję. 

   

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/210/20 

w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia lokalnych standardów urbanistycznych dla 

inwestycji mieszkaniowych na terenie miasta Działdowo (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 20 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania Gminy-Miasta Działdowo i Gminy Działdowo przy realizacji zadania polegającego 

na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się do  pana Stanisława Dobrackiego Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej  i Planowania Inwestycji o omówienie projektu uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału – poinformował, że w skład 

aglomeracji Działdowo wchodzi miasto Działdowo  oraz kilka wiosek z gminy Działdowo tj. 

Rudolfowo, Kisiny, Kurki  i Księży Dwór. Nowe plany rozbudowy kanalizacji na obszarze 

aglomeracji oraz zmiana liczby jej mieszkańców wykazuje konieczność zaktualizowania 

aglomeracji Działdowo w zakresie równoważnej liczby mieszkańców aglomeracji (tzw. RLM) 

oraz w zakresie jej granic. Żeby to uczynić, państwo radni muszą podjąć uchwałę, aby móc 

podpisać porozumienie aby ten obszar aglomeracji określić od nowa czyli powiększyć obszar 

aglomeracji przede wszystkim o budynki wielorodzinne powstające w obrębie Komorniki.  

(Radny pan Zenon Gajewski opuścił obrady sesji godz. 12 00) 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym                      

w materiałach na sesję. 

   

Rada jednogłośnie - 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/211/20 

w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania Gminy-Miasta Działdowo i Gminy Działdowo przy realizacji zadania 

polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Działdowo (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę  (godz. 1202) 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXIV sesji Rady Miasta Działdowo (godz. 

1212) 

 

Ad. pkt 21 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wskazania kandydata do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo na 

kadencję 2020-2023. 

 

Przewodniczący Rady Pan Romuald Remiszewski – poinformował, że skład Rady Seniorów 

oraz wybór ich członków reguluje Statut Rady Seniorów Miasta Działdowo. 
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Zgodnie z § 3 ust.1 Statutu w skład w Rady wchodzą:  

a) przedstawiciele organizacji pozarządowych prowadzących działalność na terenie 

Działdowa na rzecz seniorów; 

b) przedstawiciele klubów seniora, działających przy instytucjach publicznych, spółdzielniach 

mieszkaniowych i zakładach pracy prowadzących działalność na terenie miasta Działdowo, 

c) po jednym przedstawicielu Rady Miasta i Burmistrza. 

Przewodniczący Rady – będziemy realizować to zadanie wskazując przedstawiciela do Rady 

Seniorów jako Rada Miasta. 

 

Natomiast zgodnie z § 3 ust..3 Członkowie Rady są powoływani i odwoływani  przez Radę 

Miasta  Działdowo. 

 

Zgodnie z § 4 ust.1 Statutu: Nabór kandydatów na członków Rady prowadzi Burmistrz Miasta 

Działdowo. 

Przewodniczący Rady poprosił pana Andrzeja Wiśniewskiego Zastępcę Burmistrza                        

o przedstawienie procedury naboru i omówienie projektu uchwały. 

 Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza - poinformował, że w skład Rady 

Seniorów zgodnie ze Statutem wchodzi od 8 do 12 osób, przy czym ¾ składu Rady winny 

tworzyć osoby, które ukończyły 60 lat. Zgodnie z § 3 ust. 2 Statutu Rady Seniorów. W wyniku 

naboru, który ogłosił pan Burmistrz Miasta, który został przeprowadzony w okresie od 21 

października 2020 r. do 21 listopada 2020 r. Zgłoszono 11 kandydatów do Rady Seniorów,          

w tym jest jeden przedstawiciel Burmistrza Miasta Działdowo. To wszystko jest w załączniku 

do projektu uchwały. Przedstawiciel Rady Miasta Działdowo powinien być najpierw wybrany 

przez Radę Miasta. Przedstawiciel pana Burmistrza jest już wskazany, przedstawiciele 

organizacji pozarządowych i innych instytucji publicznych zostali w tym załączniku 

przedstawieni. 

 Zastępca Burmistrza dodał, że zgodnie z § 3 ust. 3 członkowie rady są powoływani             

i odwoływani przez Radę Miasta, a zgodnie z § 4 ust. 7 Statutu Rady Seniorów powołanie 

członków Rady Seniorów powinno nastąpić po zakończeniu naboru na najbliższej sesji Rady 

Miasta Działdowo.    

 Przewodniczący Rady otworzył listę kandydatów do składu Rady Seniorów Miasta 

Działdowo w celu wyboru jednego kandydata. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego zajmowała się tą sprawą. 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych                  

i Porządku Publicznego  o zabranie głosu. 



28 

 

 Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji – poinformował, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała i zaproponowała kandydaturę pana Jerzego Giezka. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są inne kandydatury? 

Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – zwrócił się z prośbą o przedstawienie pozostałych 

kandydatów, gdyż może ktoś z oglądających chciałby wiedzieć oprócz kandydata, którego 

przedstawił pan Przybyszewski.  

 Przewodniczący Rady – odczytał zgłoszonych kandydatów są to: Teresa Wiesława 

Cegiełka, Janusz Chmura, Joanna Dorota Derbin, Maria Lemanowicz, Jan Murawski, Gabriela 

Walentyna Nowak, Henryk Rynkowski, Ewa Sotomska, Jadwiga Świniarska, Krystyna Wasiak, 

Janina Zyznowska. 

Krystyna Wasiak jest przedstawicielem Burmistrza Miasta. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – dodał, że pan Przewodniczący odczytał kandydatów, 

którzy zostali zgłoszeni przez organizacje pozarządowe. Natomiast państwo debatują nad 

wskazaniem kandydatury Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady – tak zrozumiałem radnego pana Adama, że chciałby uzyskać 

informacje o wszystkich kandydaturach do Rady Seniorów. Tak to zrozumiałem, tak to 

przedstawiłem.    

 Radny pan Adam Szczypiński – dokładnie tak. 

Przewodniczący Rady- faktycznie tamci kandydaci są już ustaleni, zgłoszeni przez 

poszczególne organizacje natomiast my jako Rada mamy wybrać jednego kandydata. Tym 

kandydatem, który został przedstawiony Radzie  jest pan Jerzy Giezek – to jest jeden kandydat, 

zapytałem jeszcze czy są inne kandydatury. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – komisja, której przewodniczy pan Andrzej 

Przybyszewski zaproponowała osobę pana Giezka. Czy państwo dyskutując, debatując 

braliście pod uwagę jakie funkcje pełni pan Giezek na terenie miasta, powiatu Działdowo? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że brał udział w posiedzeniu 

komisji, nie wypowiada się za komisję, ale z racji tej że pan Giezek działa w trzech 

organizacjach pozarządowych jest to na pewno Polski Czerwony Krzyż, są to też Działkowcy 

a także w Uniwersytecie  Trzeciego Wieku. Jego wiedza na temat potrzeb  trzeciego sektora jest 

bardzo duża. Nie ukrywam, że generalnie było zgłoszonych 12 osób do 12 osobowej rady.          

W związku z powyższym żeby oszczędzić ja sobie ale też i państwu wyboru, kogo skreślić, 

kogo wybrać, kogo nie wybrać. Poprosiłem  żeby dwie osoby zrezygnowały,  w ten sposób 

zostało 10 osób, a te osoby które zrezygnowały zgłosiłem taką sugestię – że jedną z tych osób 

ja zgłoszę jako kandydata, a drugą zaproponowałem państwu. Oczywiście państwo nie muszą 

się z tym zgadzać, mogą wskazać kogoś innego. Ja zgłosiłem panią Krystynę Wasiak, został 
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pan Jerzy Giezek bardzo aktywny w pracach trzeciego sektora. Być może ta jego aktywność 

powoduje, że ma niedużo czasu żeby jeszcze coś nowego wnieść, ale wydaje mi się, że jest to 

odpowiednia osoba. 

Dziękuję! 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – nie kwestionuję osoby pana Jerzego  Giezka, jako 

osoby która nie spełnia kryteriów które są w dużym stopniu  istotne do pełnienia tej funkcji. 

Jednak ta ilość tych funkcji, o których pan Burmistrz wspomniał, powoduje że zastanawiam się 

ile czynności można wykonywać i wykonywać je jedocześnie dobrze, a chciałoby się 

powiedzieć bardzo dobrze. To tylko w zasadzie apel na przyszłość. Ja osobiście wstrzymam się 

od głosu, uważam że pan Giezek piastuje  inne funkcje w naszym mieście i niech znajdzie czas 

na nie aby je wypełniać dobrze. 

Dziękuję! 

 Przewodniczący Rady- zwrócił się do radnych czy są inne kandydatury. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – dodał, że tak naprawdę z panem Andrzejem 

Wiśniewskim do końca byliśmy przekonani, że ta Rada Seniorów nie powstanie. Dwa ostatnie 

dni, co zaczęły wpływać kandydatury, cieszymy się że kandydatury się znalazły i ta Rada jako 

organ doradczy będzie funkcjonowała. 

Dziękuję! 

 Przewodniczący Rady – poinformował, że wspiera pana Burmistrza w argumentacji, 

którą przedstawił, gdyż powinno się podziękować tym osobom że w okresie tej szalejącej 

pandemii chcą podejmować działania społeczne. Są to starsi ludzie i należy im się ogromny 

szacunek dla ich wyboru. 

 Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI- zwrócił się z zapytaniem czy ci  wszyscy 

kandydaci, wyrazili zgodę tak? 

 Przewodniczący Rady – poinformował, że tak. O tym będzie mówił przed uchwałą. 

Przewodniczący Rady wobec tego, że nie było innych zgłoszeń zamknął listę kandydatów – 

„jeżeli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że rada propozycję przyjęła”. Głosów sprzeciwu nie było 

w związku z tym Przewodniczący  poddał pod głosowanie jawne imienne  kandydaturę pana 

Jerzego Giezka.  

Rada – 11 głosami „za”, przy 8 – głosach „wstrzymujących się” wskazała  kandydata do składu 

Rady Seniorów Miasta Działdowo w osobie pana Jerzego Giezka. 

 Przewodniczący Rady – poinformował, że § 1 projektu uchwały otrzymuje brzmienie    

z wpisanym nazwiskiem pana Jerzego Giezka.  

Przewodniczący Rady poinformował, że pan Giezek wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu 

przedłożonym w materiałach na sesję  z uzupełnionym w trakcie sesji § 1 projektu uchwały. 

 

Rada – jednogłośnie - 11 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/212/20 

 

w sprawie wskazania kandydata do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2020-

2023 (uchwała stanowi załącznik do  protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 22 

 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2020-

2023. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na sesję. 

Zgodnie z § 3 ust. 2  Statutu Rady Seniorów Miasta Działdowo w skład Rady wchodzi od 8 do 

12 osób, przy czym ¾ składu Rady winny tworzyć osoby, które ukończyły 60 lat. W związku 

z powyższym musimy sobie na te dwa pytania odpowiedzieć. Na pierwsze pytanie powinniśmy 

określić liczbę osób Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2020-2023, następnie 

stwierdzić, że ¾ składu Rady winny tworzyć osoby, które ukończyły 60 lat. 

Przewodniczący zgłosił wniosek, żeby liczba członków Rady Seniorów wynosiła 12 

osób. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos w  sprawie określenia 

liczby członków Rady Seniorów.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu, wobec tego Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne 

imienne zgłoszony przez niego wniosek. 

Rada  - jednogłośnie -19 głosami „za” przyjęła zgłoszony wniosek, 

 określając aby liczba członków Rady Seniorów na kadencję 2020-2023 wynosiła 12 osób. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że w materiałach radni posiadają wykaz kandydatów, 

który wcześniej odczytał. Kandydaci zostali zgłoszeni przez organizacje pozarządowe, a także przez 

pana Burmistrza, wybraliśmy swojego przedstawiciela uzupełniamy o osobę pana Jerzego Giezka. Lista 
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kandydatów wynosi 12 osób, 10 zgłoszonych przez organizacje, jeden przedstawiciel  pana Burmistrza, 

jeden przedstawiciel Rady Miasta. Ponieważ liczba zgłoszonych kandydatów, równa jest liczbie 

określonej przez Radę przeprowadzimy jedno głosowanie nad listą kandydatów. „Jeśli nie usłyszę 

sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”.  

Głosów sprzeciwu nie było. 

Przewodniczący Rady- zwrócił się do pana Andrzeja Wiśniewskiego o informację czy ¾ składu 

rady tworzą osoby, które ukończyły 60 lat, i czy wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie 

do Rady Seniorów. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że wszystkie zgłoszenia 

kandydatów zostały zgłoszone w terminie i odpowiadają wymogom Statutu Rady Seniorów. Pan 

Wiśniewski powołał się na § 3 ust.1 i 2 oraz na § 4 ust.4 i 5  dodał, że skład Rady Seniorów spełnia 

warunek, że ¾ składu Rady ma ukończone 60 lat. 

Przewodniczący Rady – odczytał pełną listę kandydatów do Rady Seniorów na kadencję 2020-

2023 w porządku alfabetycznym:  Teresa Wiesława Cegiełka, Janusz Chmura, Joanna Dorota Derbin, 

Jerzy Lech Giezek, Maria Lemanowicz, Jan Murawski, Gabriela Walentyna Nowak, Henryk 

Rynkowski, Ewa Sotomska, Jadwiga Świniarska, Krystyna Wasiak, Janina Zyznowska.   

Przewodniczący Rady poddał pod  głosowanie jawne imienne listę kandydatów do Rady 

Seniorów. 

Rada jednogłośnie – 19 głosami „za” przyjęła listę kandydatów. 

Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu 

przedłożonym na sesję  i uzupełnionym w trakcie sesji § 1- nazwiskami kandydatów. 

 

Rada jednogłośnie -19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/213/20 

 

w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2020-2023 2023 (uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 23 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1         

z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Króla Władysława Jagiełły w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że materiały 

związane ze skargą  oraz projekt uchwały w  sprawie rozpatrzenie tej skargi przedłożony  przez 
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Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta 

zostały państwu radnym dostarczone w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący poprosił pana radnego Marcina Ogrodowczyka –  Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o zreferowanie projektu uchwały. 

Pan Marcin OGRODOWCZYK – Zastępca Przewodniczącego Komisji – 

poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji obradowała w dniu 24 listopada 2020 r. 

nad skargą na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 z Oddziałami Dwujęzycznymi 

im. Króla Władysława Jagiełły w Działdowie. Komisja w składzie 3 -osobowym, przy jednym 

członku wyłączonym ze sprawy, zapoznała się z wyjaśnieniami Skarżącego, Dyrektora szkoły 

i Burmistrza Miasta. pełne uzasadnienie i dokumenty zostały przesłane państwu radnym              

w materiałach na sesję. Komisja po rozpatrzeniu wszystkich materiałów i głosów w dyskusji 

jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Na tym Komisja zakończyła swoje obrady. 

Dziękuję.  

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym w 

materiałach na sesję. 

   

Rada  - 18 głosami „za” , przy 1- głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/214/20 

 

w sprawie   rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Króla Władysława Jagiełły w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 24 

 

Informacja w sprawie podatku rolnego i leśnego na 2021 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  poprosił  panią Annę  

Wilamowską Kierownika Referatu podatków  o  przedłożenie informacji Radzie Miasta               

w sprawie podatków: rolnego i leśnego na 2021 rok.  
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Pani Anna WILAMOWSKA -  Kierownik Referatu  - poinformowała, że państwu 

radnym została przedłożona informacja do podatku rolnego i leśnego na 2021 rok. Według 

Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2019 r. średnia 

cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał  poprzedzający rok podatkowy 

2021 wynosi 58,55 zł za 1q. Jest ona podstawą do ustalenia stawki podatku rolnego na rok 

2021.  

Stawka podatku rolnego z 1ha w 2021 roku wynosić będzie: 

dla gospodarstw rolnych – 146,375 zł, dla gruntów pozostałych - 292,75 zł. 

Przypisy podatku rolnego  na rok 2021 – 35 423,00 zł. 

Kolejna informacja dotyczy podatku leśnego:  

średnia cena sprzedaży drewna obliczona według średniej ceny drewna uzyskanej przez 

nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2020 r., która jest podstawą do ustalenia wysokości 

stawki podatku leśnego na 2021 rok wynosiła - 196,84 zł. Stawka podatku na rok 2021 to 

43,3048 zł. Planowany przypis podatku leśnego na rok 2021 - 2 398,00 zł.  

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, w związku z tym Przewodniczący - stwierdził, że 

Rada zapoznała się z informacją w sprawie podatków: rolnego i leśnego na rok 2021. 

 

Ad. pkt 25 

 

Informacja z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych składanych przez osoby zobowiązane 

do ich złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym.  

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  poinformował, że dnia 30 

października 2020 r.  przedłożył na piśmie Radzie Miasta Informację z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych, złożonych przez  radnych wg stanu na dzień 31.12.2019 r.: 

 Przewodniczący – poinformował, że ustawą  z dnia  31 marca 2020 r.  o zmianie ustawy                  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-

19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 

(Dz.U. z 2020 r. poz. 568 ) wydłużono termin na składanie oświadczeń majątkowych przez samorządy. 

Art. 31zza brzmi: Osoby obowiązane do złożenia oświadczenia o stanie majątkowym za rok 2019, 

według stanu  na dzień 31 grudnia roku poprzedniego, mogą złożyć oświadczenie w terminie do 31 maja 

2020 r.  
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1.  Wszyscy radni Rady Miasta złożyli oświadczenie majątkowe za rok 2019  w wydłużonym terminie 

tj. do 31 maja 2020 roku. 

2. Po dokonaniu analizy w/w oświadczeń, jeden egzemplarz oświadczenia wraz z kopiami zeznań 

podatkowych  zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w Działdowie. 

W oświadczeniach następujących radnych stwierdzono nieprawidłowości:  

 Pan Dariusz Henryk Maćkowiak nie uzupełnił w części A  punkt III ppkt2 oraz pkt IV ppkt 2 zwrotem 

„nie dotyczy”. 

Pan Leszek Sosnówka – w części A pkt II ppkt 1 podał nieruchomość (dom), którą ponownie podał         

w pkt II ppkt4. Pan Paweł Swiątek – w części A pkt VIII błędnie wykazał dochód z informacji                      

o wypłaconych podatnikowi kwotach z tytułu pełnienia obowiązków społecznych i obywatelskich. 

3. Kopie oświadczeń, z wyłączeniem informacji o adresie zamieszkania składających oraz miejscu 

położenia nieruchomości, przekazałem Burmistrzowi Miasta Działdowo w celu zamieszczenia na 

stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej. 

Jawne informacje zawarte w oświadczeniach zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta Działdowo. 

4. Oświadczenie majątkowe Przewodniczącego Rady Miasta za 2019 rok zostało przesłane do 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w terminie określonym ustawą. 

Pismem z dnia 12 sierpnia 2020 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski  nie stwierdził nieprawidłowości   

w złożonym oświadczeniu majątkowym. 

Dnia 30 października 2020 r. – Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie przesłał 

informację  w zakresie weryfikacji oświadczeń o stanie majątkowym osób wymienionych          

w art. 24h ust. 1 i 4 ustawy, zobowiązanych do ich złożenia Przewodniczącemu Rady Miasta 

Działdowo.  

Przewodniczący Rady przedstawił  Radzie  informację uzupełniającą. W oświadczeniach 

majątkowych 14 radnych Urząd Skarbowy nie stwierdził nieprawidłowości. O stwierdzonych 

nieprawidłowościach w oświadczeniach majątkowych zostali niezwłocznie zawiadomieni 

radni, których nieprawidłowości dotyczyły. 

Stwierdzono nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych radnych: 

1) pana Dariusza Maćkowiaka 

2) pana Leszka Sosnówki 

3) pana Pawła Światka 

W/w radni złożyli stosowne korekty swoich oświadczeń majątkowych, które 09.11.2020 r. 

zostały przesłane do  Urzędu Skarbowego w Działdowie w celu ich weryfikacji,  a informacje 
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jawne zawartych w tych oświadczeniach  zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Miasta. 

Stwierdzono brak kserokopii: 

1)PIT-36 L oraz załącznika PIT/B za 2019 r.-  u pana Stanisława Czeczota, 

2) PIT-36 za 2019 r.- u pani Wandy Milewskiej, 

3) PIT -37 i PIT-38 - u pana Patryka Piekarskiego. 

W/w radni złożyli niezwłocznie kserokopie  wymienionych zeznań podatkowych  PIT, które 

zostały w dniu 09.11.2020 r. przesłane do Urzędu Skarbowego w Działdowie. 

Przewodniczący Rady- poinformował, że pan Burmistrz także złożył informację                

z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.  

Z dokumentami można zapoznać się w Biurze Rady.   

 

Ad. pkt 26 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z o. o. w Działdowie.  

 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach na  sesję. 

Przewodniczący Rady – poprosił pana Stanisława Dobrackiego - Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji o zreferowanie projektu uchwały. 

 Pan Stanisław DOBRACKI -  Naczelnik Wydziału – poinformował, że jest to uchwała 

bliźniacza, do tej którą podejmowaliście państwo radni na sesji w dniu 30 września br. to jest 

nr XXII/197/20. Treść uchwały  praktycznie się  nie zmienia, zmienia się tylko podstawa 

prawna a mianowicie art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami zmienia się na art. 37 ust. 3 pkt 1.  

Przewodniczący Rady  - otworzył  dyskusję nad projektem uchwały.  

Przewodniczący - dodał, że poprzedni projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Gospodarki i Ochrony Środowiska. A tu tylko zmienia się podstawa prawna, w związku z tym 

nie opiniowaliśmy tego projektu. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji w związku z tym Przewodniczący zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

w materiałach na sesję. 
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Rada  jednogłośnie -19 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr XXIV/215/20 

 

w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z o. o. w Działdowie (uchwała stanowi załącznik 

do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 27 

Wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący Rady – zwrócił się do radnych o przedstawienie wolnych wniosków  

i informacji.  

Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza – 

odnośnie przetargu pod garaże na ul. Męczenników. Został on odwołany, ale mieszkańcy 

interesują się tym, w związku z tym zapytanie kiedy planowany jest ten przetarg? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że przetarg 

planowany jest na 20 albo 21 grudnia. Na stronie  Biuletynu Informacji Publicznej jest 

ogłoszony, można sprawdzić. 

Radny pan Adam Szczypiński – zwrócił się z zapytaniem czy wadia mogą już 

mieszkańcy wpłacać? 

Zastępca Burmistrza – poinformował, że w ostatnim tygodniu przed przetargiem 

zazwyczaj wpłacają. 

Przewodniczący Rady – zwrócił się z zapytaniem do Zastępcy Burmistrza odnośnie 

przetargu na ul. Krasickiego, który jest już chyba rozstrzygnięty a nie ma żadnego ogłoszenia                       

o wynikach. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – poinformował, że zawsze jest procedura aby firma, która 

przedstawiła najkorzystniejszą ofertę  uzupełniła wszystkie  dane do podpisania umowy. Jest to 

wszystko na etapie uzgodnienia dokumentów.  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – uzupełnił, że w momencie w którym 

przetarg jest rozstrzygany, firma która wygrywa często wzywamy ich do uzupełnienia 

dokumentów niezbędnych do podpisania umowy, a więc dokumentów poświadczających ich 

doświadczenie, umiejętności itd.. Osoba zajmująca się przetargami i pilnująca tych procedur 
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była w izolacji przez dłuższy czas. Izolacja pracownika wiązała się z przesunięciem terminów 

związanych z ostatecznym podpisaniem umowy. 

Pan Burmistrz – odniósł się do zapytania, jakie padło na, którejś  komisji co było 

przyczyną, powodem że miasto musiało zapłacić odszkodowanie? Pan Burmistrz wyjaśnił, że 

trzeba cofnąć się do 28 lipca 2005 roku Agencja Nieruchomości Rolnych w Olsztynie- Aktem 

Notarialnym nieodpłatnie przeniosła własność nieruchomości (w akcie było kilka 

nieruchomości). Wśród tych nieruchomości znajdowało się mieszkanie położone na osiedlu 

Nidzicka. Przedstawiciel ANR – oświadczył w § 3 tego Aktu Notarialnego w imieniu 

zbywającego, że tej nieruchomości miasto nie będzie mogło sprzedać przez najbliższych 10 lat.    

Przekazane mieszkanie nie mogło być sprzedane do 2015 roku przez Gminę-Miasto Działdowo. 

Właścicielka tego mieszkania w roku 2009 wystąpiła do ówczesnego Burmistrza pana 

Bronisława Mazurkiewicza o sprzedaż mieszkania. Przez niedopatrzenie to mieszkanie zostało 

sprzedane dokładnie 9 września 2009 r. za kwotę 10 203 złote z obowiązującą wtedy bonifikatą. 

W 2018 roku ANR robiła inwentaryzacje tych nieruchomości i dopatrzyła się, że nieruchomość 

została sprzedana i zażądała od miasta zwrotu kwoty 10 203 zł wraz                                                         

z ustawowymi odsetkami. Broniliśmy się w sądzie, niestety było to nie do obronienia.                   

W związku z powyższym zapadł wyrok, dokładnie 30 lipca 2019 r. Próbowaliśmy jeszcze, 

odwoływaliśmy się od tego, ale szanse aby pieniądze zostały przy mieście są nieduże. Kwota 

10 000 zł to tak naprawdę oddaliśmy to,  co otrzymaliśmy ze sprzedaży, natomiast odsetki to 

koszty, które muszą ponieść mieszkańcy Działdowa. 

 Pan Burmistrz poinformował, że do państwa radnych wyśle zaproszenie drogą 

elektroniczną na spotkanie z ekspertami unijnymi. Spotkanie przeznaczone jest przede 

wszystkim dla przedsiębiorców, samorządowców z powiatu Działdowskiego i ościennych 

powiatów. Jestem współorganizatorem tego spotkania. Spotkanie zostanie poprowadzone przez 

pana Wiesława Różyńskiego eksperta Team Europa. Jest to grupa doradcza  ponad 80 

ekspertów pracujących z przedstawicielstwem Komisji Europejskiej w Polsce. Tworzą ją 

specjaliści zajmujący się wieloma aspektami polityki europejskiej prawnicy, ekonomiści, 

politolodzy, historycy, socjologowie. nie będzie to długie spotkanie, będzie trwało około 60 

minut, potem będzie okazja porozmawiać, zadawać pytania. Tematyka spotkania jest aktualna 

będzie dotyczyła funduszu odbudowy po pandemii koronawirusa. Będziemy pytać, 

dowiadywać się na co mogą liczyć przedsiębiorcy i samorządy, na jakie środki zwrotne czy 

bezzwrotne, sprawy przyszłego budżetu założenia dla Polski, priorytety dla przedsiębiorców      

i samorządów. O najważniejszych celach w przyszłym budżecie o powiązaniach budżetu               

z zasadą praworządności jakie mogą być konsekwencje dla Polski. Czy już przekroczyliśmy tę 

granicę, która będzie skutkować wykluczeniem Polski z UE.  
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Wszyscy państwo dostaniecie zaproszenie i zależy mi bardzo żebyście jako samorządowcy        

w nim uczestniczyli. 

 Przewodniczący Rady – poinformował, że następna sesja odbędzie się pomiędzy 

świętami a Nowym Rokiem. Dokładny termin państwo uzyskacie. 

Przewodniczący Rady - zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza czy istnieje możliwość 

przeprowadzenia sesji w sali kina? 

 Pan Burmistrz – poinformował, że na dzień dzisiejszy nie jesteśmy technicznie w stanie 

przeprowadzić sesji w kinie z racji tego, że nie będziemy mogli transmitować on-line, koszty 

byłyby dosyć spore, gdybyśmy chcieli ustawić tam kamerę, trzeba by wziąć podmiot 

zewnętrzny zapłacić za obsługę, podciągnąć łącza. Jest to duży problem i duże wyzwanie dla 

nas. 

 Pan radny Zbigniew Kociela- zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, gdzie będzie to 

spotkanie? 

 Pan Burmistrz – nie myślałem jeszcze nad tym, może zrobimy to poza kamerami i wtedy 

złożymy sobie życzenia, wręczymy sobie gadżety, prezenty i mogłoby to odbyć się wtedy na 

sali kinowej, tego nie musimy transmitować, natomiast sama sesja jest dużym wyzwaniem, 

dużym problemem. 

 Pan radny Zbigniew Kociela - zwrócił się z prośbą o przypomnienie terminu spotkania 

z przedstawicielami UE. 

Pan Burmistrz- poinformował, że będzie to spotkanie online, dostaniecie państwo link 

do połączenia się, spotkania odbędzie się 17 grudnia o godzinie 13:30. 

Przewodniczący Rady – w związku z tym, że jest to ostatnia sesja przed Świętami 

Bożego Narodzenia składam  wszystkim mieszkańcom Działdowa, państwu radnym, panu 

Burmistrzowi, Zastępcy Burmistrza oraz pracownikom Urzędu Miasta najserdeczniejsze 

życzenia  świąteczne w tym trudnym dla nas wszystkich czasie pandemii, życząc przede 

wszystkim dużo zdrowia, pogody ducha  i siły na co dzień. 

Niech ten świąteczny czas będzie wypełniony ciepłem, spokojem, chwilą refleksji. 

Święta to moment aby choć na chwilę zwolnić. Pamiętajmy o zachowaniu bezpieczeństwa            

i pomagajmy zwłaszcza tym, którzy spędzają ten czas samotnie i potrzebują naszego wsparcia.    

Niech spełnią się wszystkie Wasze świąteczne życzenia. 

Dziękuję Państwu za uwagę! 

 

Ad. pkt 28 

Zamknięcie sesji 
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 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXIV zdalnej sesji Rady Miasta /13:10/ 

 

 

Protokołowała:                                                                                             Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                                Romuald Remiszewski 


